
 Školská komisia 
 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 

 
 
 

Košice: 12.08.2011 
Číslo: 1488/2011-RU17/23427 
Vybavuje: Ing. Štefan Kandráč 

e-mail: Stefan.Kandrac@vucke.sk  
Telefón: 055/7268 260  
Fax: 055/7268 249 

 
 

ZÁPISNICA 
z 10. zasadnutia Školskej komisie  Zastupiteľstva Košického 

samosprávneho kraja, konaného dňa 04.08. 2011 
 
PROGRAM  ROKOVANIA: 
 
1. Otvorenie 
2. Správa o výsledku kontroly účtovných a finančných výkazov vo vzťahu k vykázaným 

výsledkom hospodárenia ostatných subjektov verejnej správy za rok 2010 a systému 
pôsobenia sprostredkovateľského orgánu pod riadiacim orgánom (SORO) 

3. Plnenie rozpočtu Košického samosprávneho kraja za I. polrok 2011 
4. Informácia o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK  

č. 3/2006 o poskytovaní dotácií v znení neskorších zmien a doplnkov 
5. Vyhodnotenie plnenia Plánu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického 

samosprávneho kraja za rok 2010 
6. Rôzne 
7. Záver 
 
K bodu č. 1 
 Pracovné rokovanie otvoril a viedol predseda školskej komisie V. Záhorčák. Zároveň 
uviedol, že  v rámci bodu rôzne bude priestor venovaný  problematike prijímacieho  konania 
žiakov na stredné školy.  
Prítomní členovia hlasovaním  schválili navrhovaný program rokovania. 
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 
K bodu č. 2 
 Ing. M. Karafová k preloženému materiálu uviedla, že NKÚ na základe Plánu 
kontrolnej činnosti na rok 2011 vykonal kontrolu účtovných a finančných výkazov vo vzťahu 
k vykázaným výsledkom hospodárenia subjektov verejnej správy za rok 2010 a systému 
pôsobenia sprostredkovateľského orgánu pod riadiacim orgánom (SORO) v Úrade KSK. 
Kontrolou zistené nedostatky boli procesného charakteru a voči kontrolovanému subjektu 
neboli uplatnené sankčné opatrenia. K zisteným nedostatkom kontrolovaný subjekt prijal 
opatrenia. 



Zo strany členov komisie neboli žiadne otázky a pripomienky.  
   
Uznesenie:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Správu o výsledku 
kontroly účtovných a finančných výkazov vo vzťahu k vykázaným výsledkom hospodárenia 
ostatných subjektov verejnej správy za rok 2010 a systému pôsobenia sprostredkovateľského 
orgánu pod riadiacim orgánom (SORO) 
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 
 
K bodu č. 3  

Ing. M. Karafová uviedla fakty k plneniu rozpočtu v rámci bežných a kapitálových 
 príjmov a čerpaniu rozpočtu vo výdavkovej časti za I. polrok 2011. Avizovaný je pokles 
daňových príjmov v II. polroku 2011, ktorý sa bude riešiť prijatím potrebných opatrení. 
Čerpanie bežných výdavkov je rovnomerné a primerané obdobiu I. polroka. Nízke čerpanie 
kapitálových výdavkov je u projektov z fondov EÚ a zodpovedá čerpaniu príjmov z týchto 
fondov.  

K uvedenému bodu  neboli zo strany členov komisie žiadne diskusne pripomienky. 
Uznesenie:  
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Plnenie rozpočtu 
KSK za I. polrok 2011 
Hlasovanie: 
Prítomní:12  
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržal sa:1  
 
K bodu č. 4  

Ing. M. Karafová informovala, že Úrad KSK na každom zasadnutí predkladá prehľad 
o poskytnutých a zamietnutých dotáciách a dôvodoch zamietnutia do 3 300 Eur. Pre rok 2011 
bola vyčlenená suma 240 tis. €. Zo strany členov komisie neboli žiadne otázky a pripomienky 
Uznesenie: 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Informáciu 
o poskytnutých dotáciách z vlastných príjmov KSK v zmysle VZN KSK č.3/2006 
o poskytovaní dotácií 
 
Hlasovanie: 
Prítomní:12  
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 
 
K bodu č. 5 
 Ing. Imrich Fülöp, zástupca riaditeľa uviedol, že na rokovanie zastupiteľstva sa 
predkladá hodnotenie plnenia aktivít a indikátorov PHSR podľa podkladov z jednotlivých 
odborov  a podľa štatisticky dostupných údajov. Väčšina aktivít bola v roku 2010 realizovaná 
a predpokladá sa , že ich realizácia  bude pokračovať. Plnenie indikátorov bolo spracované 



z dostupných verejných databáz, ktoré poskytujú informáciu o reálnom stave hospodárskeho 
a sociálneho rozvoja  v kraji a sú nezávislé od realizácie aktivít a opatrení.  
 
Uznesenie : 
Komisia odporúča zastupiteľstvu KSK prerokovať a zobrať na vedomie Vyhodnotenie Plánu 
hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja 
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 11 
Proti: 0 
Zdržal sa: 1 
  

K bodu č. 6 
 V rámci bodu rôzne sa školská komisia venovala problematike prijímacieho konania 
na stredných školách a kladom a záporom súčasného systému a stavu prijímania žiakov ZŠ na 
stredné školy. Za odbor školstva súhrne informácie o aktuálnom stave prijatých žiakov na 
stredné školy prezentoval Ing. P. Koščo.  Opäť sa potvrdil pokles počtu prijatých žiakov, 
ktorý má svoje dlhodobé príčiny v demografickom poklese, neregulovanej sieti neštátnych 
škôl a skutočnosti, že veľké % žiakov končí povinnú školskú dochádzku už na základných 
školách alebo na špeciálnych školách. Uviedol prehľad odborov, o ktoré je dlhodobo zvýšený 
záujem a odborov o ktoré žiaci neprejavujú záujem.  

Na otázku predsedu komisie pána V. Záhorčáka, či plánuje odbor školstva kvôli 
poklesu počtu žiakov pokračovať v racionalizácii, odpovedal vedúci odboru Ing. Š. Kandráč, 
že do budúcna sa plánuje postupné splynutie odborných škôl s Centrami odborného 
vzdelávania.  V spolupráci so zamestnávateľmi a Krajskou radou pre odborné vzdelávanie sa 
mapuje záujem trhu práce a následne sa niektoré odbory vyradia zo siete a iné sa pokúsime 
oživiť.  
PhDr. M. Semeš  sa zaujímal o stanovisko ministerstva do budúcna, vzhľadom k tomu, že 
neexistuje regulácia štátu  žiakov na jednotlivé odbory. Ing. Š. Kandráč odpovedal, že podľa 
jeho informácií ministerstvo neplánuje prijať kritériá pre prijímanie žiakov na stredné školy, 
ale plánuje zvýšiť úroveň maturitnej skúšky. 
V. Záhorčák  sa zaujímal, ako zriaďovateľ reguluje proces prijímacieho konania a či akceptuje 
žiadostí škôl o udelenie výnimky. 
Ing. Š. Kandráč – zriaďovateľ stanovuje plán výkonov na základe žiadostí škôl a len v prípade 
gymnázií neakceptoval žiadostí o navýšenie tried.  
Ing. A. Cicoň sa pýtal, či sa neuvažuje so zmenou financovania škôl, nie na žiaka, ale na 
triedu 
V. Záhorčák uviedol, že  podľa jeho informácií, sa neplánuje predkladať návrh na zmenu 
zákona o financovaní škôl 
Ing. Š. Kandráč – existujú školy so špecifickými triedami  s počtom žiakom pod 15 v triede. 
V niektorých školách sa výrazne zmenil počet žiakov, ale záväzné čísla budú až k 15.9. 
Uznesenie : 
Komisia berie na vedomie informáciu o stave a priebehu prijímacieho konania v školskom 
roku 2011/2012 a zároveň žiada odbor školstva o informáciu o záväzných počtoch žiakov po 
15.9.2011 
Hlasovanie: 
Prítomní: 12 
Za: 12 
Proti: 0 
Zdržal sa: 0 
 



 
K bodu č. 7 

 
Po vyčerpaní všetkých bodov programu predseda komisie V. Záhorčák zasadnutie 

komisie ukončil. 
 
 
 
 
 
 

...................................................... 
Ing. Štefan Kandráč 
tajomník komisie 

...................................................... 
Mgr. Viliam Záhorčák 

predseda komisie 
 
 


